
 
 

 
 

 

 

 

 רעננה – וועדת הנוער הוועדה לקידום מעמד הילד ה משותפת של סיכום ישיב

 2020 דצמברב 9מיום  

 יתוף עקב מגבלות "משבר הקורונה"שבאמצעות אפליקציית התקיימה הישיבה 

 

 :משתתפים

 חיים ברויידא, ראש העיר. ✓

 דרורה כהן, סגנית ראש העיר. ✓

 .וועדת הנוער ויו"ר הוועדה לקידום מעמד הילד חבר מועצה ,ארז ברט ✓

 ענבר הוכברג, חברת מועצה. ✓

 עמית צור, חבר מועצה. ✓

 נוער וצעירים., מנהלת מח' תלי-סיגל מצר ✓

 , מנהלת מח' חינוך יסודי.ניצה חן ✓

 טלי מנו, מנהלת מחלקת חינוך מיוחד.  ✓

 ברשי, דוברת העירייה.-סיוון בהט ✓

 מחלקת נוער וצעירים רעננה.מיכל נדלר,  ✓

 .נציג ציבורעדית דיאמנט,  ✓

 מאיה סווירי , נציגת ציבור. ✓

 פנינה גולן, נציגת ציבור. ✓

 קרן רווה, נציגת ציבור. ✓

 עדי איקון, נציג ציבור. ✓

 יורם סילברמן, נציג ציבור. ✓

 , נציג ציבור.ברנשטיין חגי ✓

 העירונית.סגן יו"ר מועצת הנוער ואלון לפיאדו, מ"מ  ✓

 

 

 :פתיחה

הצטרף לתחילת הישבה והודה לחברות ולחברים, נציגי הציבור, עובדי העירייה וחברי  ראש העיר

המועצה שתורמים מזמנם וממרצם לשיפור פני החינוך בעיר והביע את בטחונו שהתובנות של 

  המשתתפים יסייעו לבניית החזון החינוכי העירוני.



 
 

 
 

 

 

 

 

 

בירך את ניצה חן על הצטרפותה לוועדה לקידום מעמד הילד. בירך את עמית צור על  ארז ברט

הציג את הצטרפותו לוועדה כחבר מועצה במקום עידית דיאמנט שתמשיך להשתתף בישיבות. 

כחלק מבניית תוכנית האב בחינוך והקמת צוותי חשיבה לפי נושאים נמצאים  –מטרות הישיבה 

ותים הללו ואנחנו ננסה היום ובישיבה הבאה לשמוע מהנציגים חברות וחברים מהוועדות בצו

סוגיה או שתיים שעלו בדיוני הקבוצות על מנת שחברי הוועדה יוסיפו את התובנות שלהם 

בנושאים אלו ונציגינו בצוותי העבודה יעבירו את התובנות לקבוצות החשיבה ובכך נשפיע על בניית 

 תוכנית האב.

 :בעלי צרכים מיוחדים במערכת החינוך שילוב ילדיםצוות 

הציג את אחד הנושאים שעלו בצוות החשיבה והתייחס לסוגיית ההכלה, איך תלמידים  עדי איקון

"רגילים" מכילים ילדים בעלי צרכים מיוחדים? וכיצד ניתן לבנות מהלך עירוני שמגיל צעיר יחנך 

 להכלה שכזו?

ורים לבחור באיזה סוג מסגרת ילמד הילד דבר שיוביל תיקון חוק החינוך המיוחד יאפשר לה  טלי מנו

 לעליה בשילוב הילדים בעלי הצרכים המיוחדים בכיתות הרגילות ויש להיערך לכך.

כדאי לקדם את ההכלה גם בדך של שילוב מבוגרים בעלי צרכים מיוחדים בגנים  ת דיאמנטיעיד

 כחלק מהצוות.

 מהניסיון שלה השילוב שעידית מדברת עליו הוא יעיל ומועיל. פנינה גולן

 בקשה לקבל נתונים. ענבר הוכברג

ל את , לא כול500קצת פחות מהינה כמות התלמידים המשולבים שילוב אישי בבתי הספר טלי מנו 

 .התלמידים בכיתות הקטנות

 יש תוכנית של בית איזי שפירא לשילוב ילדים בגנים צריך ללמוד אותה ולהפיץ אותה. מאיה סוורי

מילדי הכיתות יהיו ילדים בעלי צרכים  25%בתי ספר מכילים בהם  ריש מחשבה להגדי ניצה חן

מיוחדים ובכך ניתן יהיה לרכז משאבים בבית ספר אחד, השאלה היא איך זה ישפיע על השם של 

 בית הספר ועל רצון ההורים לשלוח את הילדים "הרגילים" לבית ספר כזה?

ת פוגשים לראשונה ילדים בעלי צרכים מצב בו רק בגיל התיכון שעושים מחויבות אישי עמית צור

 מיוחדים היא לא תקינה ובטח לא תקדם "עיר מכילה".

 הדרך הנכונה היא להפגיש ילדים החל מגיל הגן. עדי איקון

הרעיון הוא במקום שתהיה כיתה קטנה בשכבה לפזר את הילדים בין הכיתות ה"רגילות"  טלי מנו

 בשכבה.



 
 

 
 

 

 

 

שתתחיל חשיפה לשילוב כבר מגיל הגן. לטובת הכלה וקבלת  מומלץ ליצר תוכנית בר הוכברגנע

 האחר.

מניסיון אישי שלה עם ילד עם צרכים מיוחדים ששולב מגיל צעיר מאוד בכיתה של הבן  סיוון בהט

שלה, מכיוון שהשילוב היה ממש מגיל צעיר הילדים כבר לא מסתכלים על הילד כבעל צרכים 

 מיוחדיםאלא כילד "רגיל".

חשוב לשתף את המורים בהתלבטויות כאלה. ממקרה אישי שהיא מכירה נלחמו על  דרורה כהן

שילוב ילדה עד כיתה ח' ואז הילדה עברה לבית ספר מיוחד ושם היא פרחה כי לבית הספר יש את 

 היכולת לתת לילדה בדיוק מה שהיא צריכה.

 .בתי ספר שיצטיינו בשילוב יש ליצור מודל מתגמל ומעריך ארז ברט

 חשוב ליצור שיח עירוני משלב שמגובה במעשים. ניצה חן

 השיח חייב להיות משולב בעשייה של וועדי ההורים וליצור אסטרטגיה עיורנית מסודרת.  דרורה כהן

בעולם אידיאלי ברור שהשילוב עדיף אך מהיכרות אישית, למרות שניסו לשלב  המערכת  קרן רווה

לא היתה מותאמת לשילוב והילדים הרגישו בודדים וחסרי ביטחון ובסופו של דבר יתאו מהמערכת 

ה"רגילה" ובב"ס "מיוחד" מחוץ לרעננה הם פורחים. כדי שיהיה שילוב מוצלח יש צורך בתקצוב 

 ות גדולה.גדול ובמקצועי

 העיר צריכה לשנות את נרטיב "ההצלחה" כחלק מהליך עידו השילוב וההכלה. ענבר הוכברג

 :פורמאלי-צוות חינוך פורמאלי וא

הציג אחת מהנקודות שעלו בצוות החשיבה באופן בו נכון יהיה לקדם שיתוף פעולה וחזון  ארז ברט

 .משותף )כגון אמנה( בין שתי מערכות החינוך הללו ברעננה

ספר ותנועות הנוער על מנת הציע לקיים "שולחנות עגולים" בהשתתפות נציגי בתי היורם סילברמן  

 ליתר ערוץ קבוע לשיתופי פעולה.

מהניסיון שלה במטרו ווסט והפעמונים יש כניסה חופשית של תנועות הנוער ויש פתיחות  ניצה חן

 גדולה לפעולות של תנועות הנוער.

צריך ליצר שפה משותפת לכלל בתי הספר בנושא כניסה לגיוסים, מועדי מבחנים ועידוד  סיגל מצר

 ההשתתפות בפעילות תנועות הנוער.

 תפת של המנהלים והתנועות.הכי יעזור זה פעילות משו ניצה חן

 חייבים ליצור שפה אחידה וכללים אחידים שיחולו על כל בתי הספר ברעננה. ענבר הוכברג

 



 
 

 
 

 

 

 

חייבים גם להציב גבולות כי לכל תלמיד יש פעילות בלתי פורמאלית אחרת ולא תמיד  אלון לפיאדו

 אפשר להתחשב בכולם.

מת המטרות המשותפות ולבדוק איך המערכות הצורך האמיתי זה לחבר את המערכות בר  סיגל מצר

 מדברות באופן רציף.

 של הבוגר הרענני DNAפורמאלי חייב להיות ה -השילוב בין הפורמאלי לא ענבר הוכברג

על עצם ההשתתפות ועל התובנות  סיכם את הישיבה בתודות למשתתפות ולמשתתפים ארז ברט

 23.12, הזכיר כי ב החשובות שהועלו וישמשו את חברי הצוותים בהמלצותיהם לצוותי העבודה

ואיחל חג חנוכה  נקיים ישיבת זום נוספת ביחס לצוותי חשובה נוספים בהם יש לוועדות נציגים

 שמח.

 


